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Helena Kaitanen  Markkinointi- ja viestintäsuunnittelija 
 
 

1§  Kokouksen avaus ja läsnäolijoiden toteaminen 

 Puheenjohtaja avasi kokouksen 

  

2§ Työjärjestyksen hyväksyminen   

 Asialista hyväksyttiin kokouksen työjärjestyksessä 

 

3§  Matkailutulo 

Visit Pori on teettänyt maakunnallisen matkailun aluetaloudellisen tulo- ja työllisyysvaikutusselvi-

tyksen. Tämä on viides päivitys selvitykseen. Aikasarja ulottuu vuoteen 2022 alkaen vuodesta 

2009. Yksittäisen kunnan matkailutulon ja -työllisyyden määrittämisessä ei ole arvioitu kerrannais-

vaikutuksia, mutta maakuntatason luvuissa ne ovat huomioitu. Satakunnassa jokainen matkailun 

liikevaihtoeuro tuottaa n. 39 snt liikevaihtoa muille aloille. 

 

Satakunnassa välitön matkailutulo on 253,9 M€. Luku on kasvanut vuodessa 13,3%. Matkailu työl-

listää 1045 henkeä ja siinä on ollut laskua 2,8% vuoden takaiseen.  

 

Huittisten välitön matkailutulo on pysynyt suurin piirtein samana, kun verrataan vuosia 2018, jol-

loin tulo oli 10,6 M€ vuoteen 2022, jolloin tulo oli 10,5 M€. Alan työllisyysvaikutus on samana ai-

kana laskenut 79 henkilöstä 45 henkilöön. Huittisten matkailun välitön tulo on Satakunnassa kol-

manneksi suurinta Porin ja Rauman jälkeen. Porin seudun matkailusta Huittisten osuus on 6 pro-

senttia.  

 

Elinvoimatyöryhmä tutustui tehtyyn selvitykseen. (Liitteenä) Keskustelussa pohdittiin Huittisten 

hyvän tilastotuloksen syitä. Tarvittaisiin tarkempia tuloksia, jotta voitaisiin tehdä johtopäätöksiä. 

Arveltiin suuren ohikulkuliikenteen myönteiset vaikutukset tuloksiin. Yllättävää, että matkailutulo 

on niin suurta.  

   

4§ Alkavien yrittäjien neuvontapalveluiden hankinta 

 

Keväällä 2021 on päätetty hankkia alkavien yrittäjien neuvontapalvelut Satakunnan Yrittäjät ry:ltä 



 

osallistumalla heidän kehitysprojektiinsa ajalla 01.03.2021-31.12.2023. Palvelun tavoitteena on 

neuvonnan kautta tuottaa kannattavia ja kasvuhakuisia yrityksiä ja siten lisätä kaupungin verotulo-

ja. Laajemman näkyvyyden ja palvelun tunnettuuden saamiseksi Huittisten neuvontapalvelu on 

tarkoituksenmukaista olla osa laajemmin maakunnassa käytössä olevaa yrittäjien neuvontapalve-

lua. Aloittavien yrittäjien neuvontaa tarjotaan Uusyrityskeskus Enter Satakunnassa yhdessä Sata-

kunnan Yrittäjät ry:n, Prizztech Oy:n ja Satakunnan TE-toimiston kanssa. 

 

Palvelun hinnoittelu on ollut asukaspohjainen, 2 €/asukas + (mahdollinen alv 24%) sisältäen palve-

lukuvauksen mukaisen toiminnan kokonaisuudessaan. Kunnan asukasmäärä tarkistetaan vuosit-

tain. Asukaslukuna toimii tilastokeskuksen väkiluku aina vuoden viimeisen päivän (31.12.2020) 

mukaan. Satakunnan Yrittäjät ry:llä on Palvelun toteuttajana oikeus tarkistaa palvelun hinta kalen-

terivuosittain yleisen kustannustason nousua vastaavasti siten, että tarkistettu hinta tulee voimaan 

seuraavan kalenterivuoden alusta lukien. 

 

Neuvontaa annetaan pääsääntöisesti Porissa Satakunnan Yrittäjien toimistossa ja Porin Puuvillassa 

Prizztechin toimistossa. Neuvonta voidaan toteuttaa lisäksi etäneuvontana. Palvelut voidaan tarjo-

ta myös ao. kunnassa asiakkaan tarpeen mukaisesti. Asiakas valitsee itselleen parhaiten sopivan 

tavan. 

 

Uusyrityskeskus EnterTM Satakunta tarjoaa maksutonta yrityksen perustamisneuvontaa henkilöil-

le, joiden asuinkunta tai uuden yrityksen suunniteltu sijaintikunta kuuluvat Enterin palvelualuee-

seen (Eura, Eurajoki, Harjavalta, Huittinen, Karvia, Kokemäki, Merikarvia, Nakkila, Pomarkku, Pori, 

Siikainen, Säkylä ja Ulvila). Enterin palvelut tarjoaa Prizztech Oy, Satakunnan Yrittäjät ja Satakun-

nan TE-toimisto. Enter on osa valtakunnallista Uusyrityskeskusten verkostoa. 

www.entersatakunta.fi 

 

Huittisten toimintaluvut vuodelta 2022 (2021) 

▪ Henkilöasiakkaat kotikunnittain 32 hlö (34) 

▪ Neuvontatapahtumat 41 kpl (49) 

 

▪ Perustetut yritykset, kaikki 49 kpl 

▪ Neuvonnan kautta perustetut 19 kpl (7) 

▪ Osuus perustetuista 38,8 % 

▪ Minustako yrittäjä? Info kiertue   26.1.2022 

▪ Valtakunnalliset Uusyrityskeskuksen verkkoinfot yhteensä 40 kpl eri aiheista : Ideasta lii-

keideaksi, Liikeideasta suunnitelmaksi, Sivutoiminen yrittäjyys & kevytyrittäjyys ja Yri-

tysostolla yrittäjäksi  

▪ Enter Satakunnan verkkoinfot 9 kpl 

Toimintaluvut ajalta 1.1.-30.6.2023 

▪ Henkilöasiakkaat 28 hlö 

▪ Neuvontatapahtumat 31 kpl 

▪ Neuvonnan kautta uudet perustetut 12 kpl  

▪ Osuus perustetuista 12/32 37,5 % 

▪ Huomioita 

o Yritykset varovaisia, lasketaan tarkemmin kiinteitä kustannuksia ja peilataan 

esim. työttömyyspäivärahaan. Usein myös päädytään yritystoiminta aloitta-

maan sivutoimisena palkkatyön ohessa, mikä onkin järkevää asiakkuuksien 

syntymisen kannalta. 

o Valmisteltu myös omistajanvaihdoksiin liittyviä tulos-, tase ja kannattavuus-



 

laskelmia jotta rahoitusneuvottelut nytkähtävät eteenpäin. Ostajat ovat uu-

sia yrittäjiä, vaikka usein jatkavat koko liiketoiminnan oston kautta samalla y-

tunnuksella.  

o Uudet rekisteröidyt yritykset tilasto ei kerro kaikkia eteenpäin vietyjä yrityk-

siä ja esim. kevytyrittäjäksi neuvonnan kautta ryhtyneet puuttuu kokonaan 

tilastoista. 

 

Nykyinen sopimuskausi päättyy vuoden vaihteessa. Keskustellaan hankinnan toteutuksesta. Sata-

kunnan yrittäjät ehdottavat 3 vuoden määräaikaista sopimusta. Nykyisen tiedon mukaan hinta py-

syy samana. Keskustelussa todettiin, että nykyinen palvelu on toiminut hyvin ja palaute on ollut ai-

noastaan positiivista. Maakunnallisuus, laaja näkyvyys ja hyvät verkostot ovat nykyisen palvelun 

etuja.  

 

Elinvoimatyöryhmä arvioi yritysvaikutukset positiiviseksi. Neuvontapalveluiden tunnettuus lisään-

tyy, jolloin useampi alkava yrittäjä saadaan neuvontapalveluiden asiakkaaksi. Alkavien yrittäjien 

osaaminen vahvistuu, mikä turvaa yrityksen toiminnan jatkuvuutta. Elinvoimatyöryhmä kannattaa 

sopimuksen jatkoa.  

 

5§ Tavoitteet vuodelle 2024 

Elinvoimapalveluilla on tällä hetkellä Kuntabarometristä johdettuja elinkeinopoliittisia tavoitteita ja 

kaupungin strategiasta johdettuja hallituksen tuloskortissa olevia tavoitteita. Elinvoimatyöryhmä 

kävi keskustelua tavoiteasennasta ensivuodelle.  

 

Tämän hetkinen taloudellinen tilanne on haastava niin yrityksillä kuin kaupungilla. Ruokaketjun 

vahvistaminen, biotalous ja energiatalouden kehittäminen koettiin edelleen erittäin tärkeänä. 

Huittinen International House (HIH) -konseptia tulee vahvistaa samaten. Pyritään edistämään ma-

joituspalveluiden lisääntymistä mm. yksityisten majoittajien kautta. Nuorten työllistymisen tuke-

minen halutaan edelleen pitää. Yrittäjien tarpeiden kartoittamista tulisi lisätä etenkin TE-

uudistuksen lähestyessä. Kaupallisen asiointikeskuksen asema tulisi säilyttää ja tällä hetkellä on 

muutamia kivijalkayrityksiä myynnissä. Aikaisemmin tehty keskustan kehittämissuunnitelma kan-

nattaa nostaa esille ja kartoittaa toteutuneet ja poimia vielä uusia ideoita.  

 

Keskusteltiin miten sijaintietua pystyttäisiin hyödyntämään ja tukemaan yritysten kasvutavoitteita. 

Työvoiman liikkuvuus tulee edelleen turvata. Rauma-Tampere linja-autoliikenne toimivuus on tär-

keää. Energiahankkeita pitää edistää ja  pohtia niiden vaikutusta Huittisten houkuttelevuuteen.  

 

6§ TE-palvelut uudistus 

Ajankohtaiskatsaus uudistuksen valmisteluun: Asia etenee hyvässä yhteishengessä ja tahtotila on 

rakentava. Kustannusten jakomalleista keskustellaan edelleen. Tällä tietoa Huittisiin tulee vahvat 

lähipalvelut ja kansainvälisyyteen tullaan satsaamaan.  

 

7§ Muut asiat 

- Elinvoimatyöryhmän ajatuksia elämystorin kioskipaikoista 

o Jäätelökioskin sopimus huhtikuun alusta lokakuun loppuun. Torin luonne on se, että 

tori on elävä ja käyttäjiensä näköinen, ei arkkitehtoorinen monumentti. Esim. jäätelö-

kioski saa olla jäätelön toimittajan brändin mukainen ja tällöin tunnistettava.  

o Keskusteltiin sopimusajan alkamisesta. Esim. jäätelökioskin sopimukset on lyötävä 

lukkoon lokakuussa ja todettiinkin, että kilpailutukset ja sopimukset tulee tehdä edel-

tävänä vuonna ajoissa ja varmistaa tulevan vuoden toimivuus.  



 

o Keskusteltiin, miten kioskit hinnoitellaan ja kilpailutetaan. Katsottiin, että laatukritee-

rit tulee määrittää esim. jätteiden hoito, työntekijöiden sosiaalitilojen järjestäminen 

ja paikallisten nuorten työllistäminen.  

o Ehdotettiin pop-up matkailuinfon pitämistä torilla tai nuorten yrittäjien kioskitoimin-

nan mahdollistamista.  

 

o Valtakunnalliset Yrittäjäpäivät, vielä puuttuu yksi yritys kaupungin osastolta. Arolan Höyläämö on 

lähdössä.  

 

8§ Muuta: Okra2023-näyttelyiden osasto sujui todella hyvin ja yrittäjät olivat tyytyväisiä. Samaa  

konseptia kannattaa toistaa.  

 

9§ Seuraava kokous 21.9.2023 

Vierailu Sastamalan kaupungille.  

 

10§ Kokouksen päättäminen  

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 19:15 

 

Kokouksen puolesta  

 

  

  

 

Arto Metsämäki Riikka Peippo  

Puheenjohtaja   Sihteeri 


